

上海市普陀区小红帆幼儿园毗邻风景优美的苏州河畔,成立于2003年10月,是普陀区 一所全日制公办一级幼儿园。幼儿园聚焦"唱和悦之歌 扬红帆远航"的办园理念,以尊重差 异,和谐共生,雅乐相随,身心和美的"和悦红帆"文化为引领,力求构建和雅校园环境,和乐 艺术课程,和谐人际关系,在尊重、理解、赏识、激励的人文生态环境中,促进幼儿健康快乐 全面成长,师生、家园共同谱写红帆和谐发展新乐章。近年来,幼儿园聚焦内涵,真抓实干,努 力提升办园品质。幼儿园环境优美,设施齐全,陆续荣获荣誉包括:上海市安全文明校园、上 海市依法治校标准校、普陀区文明单位,普陀区健康早教公益优秀单位等荣誉称号。



#### Xiaohongfan kindergarten in Putuo District



Xiaohongfan Kindergarten was established in October 2003 and is a full-time public first-class kindergarten in Putuo District. The kindergarten adheres to the educational philosophy of "Singing the Song of Harmony and Sailing with the Red Sail", guided by the "Harmonious and Pleasant Red Sail" culture that respects differences, promotes harmonious coexistence, and integrates elegant music and beauty, aiming to create a harmonious and elegant campus environment, a joyful art curriculum, and harmonious interpersonal relationships. In a humanistic ecological environment of respect, understanding, appreciation, and encouragement, it strives to promote the healthy, happy, and all-round growth of children, and jointly compose a new chapter of harmonious development for teachers, students, and parents. In recent years, the kindergarten has focused on its core values, worked hard, and continuously improved its educational quality. The kindergarten has a beautiful environment and complete facilities and has successively won honors including: Shanghai Safe and Civilized Campus, Shanghai Standard School for Law-based Governance, Putuo District Civilized Unit, and Putuo District Excellent Unit for Public Welfare Early Education.



# 上海市普陀区宜川一村幼儿园

# 

03

上海市普陀区宜川一村幼儿园创办于1974年9月,发展至今有总、分园两处教学点,均被 评为普陀区区级示范园。专任教师中2名高级教师10名一级教师,另有多名教师获得市、区级的 荣誉和奖项。幼儿园以"快乐启蒙、健康生活、涵养性情、自主发展"为办园理念,在上海市全面 建设高质量幼儿园过程中获得市级专家的好评:"这是一所常态化的家门口高质量幼儿园。"

在参与上海市梦想改造园实践的活动中,为了实现"小场地、多功能、大作用"打造小只角 里的宝藏幼儿园,园长带领教师们综合考量分析环境特点与幼儿学习与发展需要的匹配度。 在设计上除了凸显科学性和利用自然资源,老师们还充分倾听孩子的声音,带着一种理解和 共情的姿态,给予幼儿充分的自由感,让幼儿园成为孩子们"白天的家"。

幼儿园凸显"儿童友好"的视角,户外混龄活动打破了每个场地固有模式,模糊空间边界 成就无限可能,获得多领域的发展。空间共享和去场地标签化后,混龄模式所营造家庭式的充 满爱和温暖的氛围具备着其他教育不可替代力量。

我们坚信,人类最好的童年就是在大自然里随心所欲地玩,灵性得到滋养,从而教育也自然而然的发生。在这里,我们的孩子可以尽情体验21棵水杉树下的美好时光,在大自然里做 N件好玩有趣的事。



#### Yichuan No.1 Village Kindergarten in Putuo Distric



Yichuan No.1 Village Kindergarten in Putuo District, Shanghai was founded in September 1974. It has now developed into two teaching sites, the main campus and the branch campus, both of which have been rated as district-level exemplary kindergartens. Among the full-time teachers, there are 2 senior teachers and 10 first-level teachers, and many others have received honors and awards at the municipal and district levels. The kindergarten adheres to the educational philosophy of "Happy Enlightenment, Healthy Living, Cultivating Temperament, and Autonomous Development". During the process of Shanghai's comprehensive construction of high-quality kindergartens, it has received high praise from municipal experts: "This is a high-quality kindergarten right at the doorstep that operates on a regular basis."

In the activity of participating in the "Dream Transformation Kindergarten" practice in Shanghai, in order to achieve the goal of "small space, multi-function, and great effect" and create a treasure kindergarten in a small corner, the principal led the teachers to comprehensively consider and analyze the matching degree between the environmental characteristics and the learning and development needs of children. In the design, in addition to highlighting scientificity and the utilization of natural resources, the teachers also fully listened to the children's voices, adopting an understanding and empathetic attitude, giving children a sense of freedom, and making the kindergarten a "home during the day" for the children.

The kindergarten highlights a "child-friendly" perspective. The outdoor mixed-age activities break the fixed patterns of each area, blurring the boundaries of space to create infinite possibilities and achieve multi-domain development. After the space sharing and the removal of area labels, the mixed-age model creates a family-like atmosphere full of love and warmth, which has an irreplaceable force in education. We firmly believe that the best childhood for humans is to play freely in nature, where the spirit is nourished and education occurs naturally. Here, our children can fully enjoy the beautiful moments under the 21 Metasequoia trees and do countless fun things in nature.

# 上海市虹口区西街幼儿园简介



(05)

上海市虹口区西街幼儿园创办于1893年,至今已有132年园史,1995年挂牌为钱君匋艺 术幼儿园,是一所上海市示范幼儿园。西幼是上海市中小学(幼儿园)提升课程领导力行动三 轮项目单位、上海市家庭教育示范校、上海市教师规范化培训专业发展优秀校。

幼儿园以"施之以美,涵之以情"为办园理念,以"醇美教育"为教育哲学,凸显幼儿园课程 变革的独特价值追求和文化内涵。秉承以美的手段培育美的人的教育,打造一支"四雅"(雅言、 雅量、雅观、雅趣)通融,至善醇美的教师团队,先后涌现出上海市特级校园长、上海市三八红旗 手、上海市园丁奖等。

幼儿园秉承"醇美教育"哲学思想,历经三十年教育实践探索,形成了"以艺养根"为核心 特色的办学体系,始终基于儿童视角,以幼儿的生活经验和艺术感知为课程核心,构建起支持 幼儿个性发展的教育生态系统。以中华优秀传统文化为载体,秉承"让儿童生活在美的世界里" 的课程理念,以文化根脉滋养幼儿个性成长。借助AI等技术的赋能,探索幼儿成长过程中的证 据与教师教育行为调整、课程优化完善的实践链接。我们期望成为有目标、有责任的课程领导 者,和孩子互相致意,心意相通,将美的教育融入儿童的心灵。



#### Shanghai Hongkou District Xijie Kindergarten



Shanghai Hongkou District Xijie Kindergarten was founded in 1893 and has a history of 132 years. In 1995, it was officially designated as Qian Juntao Art Kindergarten and is now a Shanghai Model Kindergarten. The kindergarten is a participant in the Shanghai Primary and Secondary Schools (Kindergarten) Curriculum Leadership Enhancement Action Project (three rounds), a Shanghai Family Education Demonstration School, and a Shanghai Teacher Standardized Training Professional Development Excellence School.

Guided by the educational philosophy of "Nurturing with Beauty, Cultivating with Emotion" and the pedagogical vision of "Aesthetic Education", the kindergarten highlights the unique value and cultural significance of its curriculum reform. It adheres to the principle of "educating beautiful souls through aesthetic means" and has fostered a team of "Four-Elegance" teachers (elegant speech, magnanimity, demeanor, and taste), striving for moral and professional excellence. Over the years, the faculty has produced outstanding educators, including Shanghai Distinguished Principals, Shanghai March 8th Red-Banner Holders, and Shanghai Garden Award winners.

Rooted in the philosophy of "Aesthetic Education", the kindergarten has developed an "Art-Nourished Roots" educational system through three decades of practice. It consistently adopts a child-centered perspective, focusing on children's life experiences and artistic perception as the core of its curriculum, thereby constructing an educational ecosystem that supports individualized development. By integrating traditional Chinese culture as a medium, the kindergarten upholds the belief of "Letting Children Live in a World of Beauty", using cultural heritage to nurture children's growth.

Leveraging AI and other technologies, the kindergarten explores the connection between evidence-based child development, teacher pedagogical adjustments, and curriculum optimization. It aspires to be a visionary and responsible curriculum leader, fostering mutual understanding and resonance between educators and children, and embedding aesthetic education into young hearts.

## 上海市虹口区星贝幼儿园

### 

(07

上海市虹口区星贝幼儿园创办于2008年,2011年被评为上海市一级幼儿园,屡次被市教 委评选为"家门口的好幼儿园"。2023年被认定为上海市示范性幼儿园。目前园所包含托、小、 中、大四个年龄段,共10个班级,在园幼儿214名。

星贝幼儿园始终走在教育改革前沿,不断深化"健康运动"的课程特色,以"漫漫向星,盈盈 珠贝"为办园理念,以"让每一个幼儿都动起来"为课程理念,以培养"身动健康、灵动思考、能 动实践、情动交流、主动担当"的"五动"幼儿为发展目标,为幼儿打造一个"动起来"的课程环境, 努力为儿童的未来可持续发展奠定基础。

星贝幼儿园有一支年轻阳光、积极向上、勤奋进取的教工队伍,团队共同努力营造"星辰筑 梦,学海拾贝"的校园文化。教职员工的中高级职称人数多、比例高。园所现有一名区学科带头 人、多名区级骨干、数名拥有硕士学历及海外留学背景的教师。多名教师荣获市区级教育教学 评比一、二等奖、区十佳青年、市区园丁奖以及上海市托幼机构优秀保育工作者等荣誉。

幼儿园引领的课题多次获得市区立项,科研成果获得多个市区奖项。幼儿园曾先后被评为 上海市花园单位、虹口区文明单位、上海市安全文明校园、上海学校后勤保卫系统敬业团队等 荣誉称号。同时,幼儿园还是中国创造学会创造教育实验基地、上海师范大学天华学院、上海 外国语大学贤达经济人文学院等多所高校学前教育专业实践基地、虹口区教师专业发展学校、 虹口区见习教师规范化培训基地校,幼儿园的社会声誉与办学效益获得广泛认可。



#### Xingbei Kindergarten in Hongkou District



Xingbei Kindergarten in Hongkou District, Shanghai was founded in 2008. In 2011, it was rated as a first-class kindergarten in Shanghai and has been repeatedly selected by the Municipal Education Commission as a "good kindergarten nearby". In 2023, it was recognized as a model kindergarten in Shanghai. Currently, the kindergarten includes four age groups: toddler, small, medium, and large, with a total of 10 classes and 214 children.

Xingbei Kindergarten has always been at the forefront of educational reform, continuously deepening the curriculum feature of "Healthy Movement". With the educational philosophy of "Slowly towards the stars, gently gathering pearls", and the curriculum concept of "Let every child move", it aims to cultivate "five dynamic" children who are physically healthy, mentally agile, practically capable, emotionally communicative, and morally responsible. It creates a "dynamic" curriculum environment for children and strives to lay a foundation for their sustainable development in the future.

Xingbei Kindergarten has a young, sunny, positive, and hardworking teaching staff. The team works together to create a campus culture of "Dreaming among the stars, gathering pearls in the sea of learning". The number of teachers with intermediate and senior professional titles is large and the proportion is high. The kindergarten currently has one district-level subject leader, several district-level backbone teachers, and several teachers with master's degrees and overseas study backgrounds. Many teachers have won first and second prizes in municipal and district-level teaching evaluations, the title of "Top Ten Young Teachers" in the district, the "Gardeners Award" in the city and district, and the title of "Outstanding Childcare Worker in Shanghai's Kindergartens and Nurseries".

The research projects led by the kindergarten have been approved at the municipal and district levels many times, and its research achievements have won multiple awards at the municipal and district levels. The kindergarten has been honored as a "Garden Unit" in Shanghai, a "Civilized Unit" in Hongkou District, a "Safe and Civilized Campus" in Shanghai, and an "Exemplary Team in School Logistics and Security" in Shanghai. At the same time, it is also a "Experimental Base for Creative Education" of the China Society of Creativity, a practical base for preschool education of Shanghai Normal University Tianhua College and Shanghai International Studies University Xian Da College of Economics and Humanities, a professional development school for teachers in Hongkou District, and a training base for probationary teachers in Hongkou District. The kindergarten's social reputation and educational effectiveness have been widely recognized.



启英幼儿园前身是九年义务教育启音学校附设下的语训部。1997年,为了给聋儿创设良 好的语言环境,促使他们各方面得到健康、均衡的发展。幼儿园大胆改革,尝试融合教育,形成 了聋校附设聋健合一幼儿园的特色。1999年,市委副书记龚学平和周慕尧副市长视察启音学 校,对大面积聋儿开口说话的成果倍加赞赏,建议办一所分校。2001年,一座现代化的聋健合 一的民办幼儿园——启英幼儿园拔地而起。2014年3月被评为上海市一级园,2019年3月通过 上海市一级园复验并荣升成为闵行区示范性幼儿园。2023年8月,被认定为上海市示范性幼儿 园。

在20多年的办园历程中,启英幼儿园始终坚守爱的教育,逐渐形成幼儿园的发展愿景: "遇见爱,遇见美好",幼儿园的办园理念:"以爱育爱、人人参与、共同成长"。在办园理念的深 化下,从幼儿的拥爱无界、教师的师爱无痕、幼儿园的大爱无疆三个层面深化"启爱"校园文化 内涵,彰显每个人爱的使命,形成"启爱之心门,因融而共长"的课程理念,让"爱"真正落地,培 养爱自己、爱他人、爱社会、爱自然的"四爱儿童",培养富有教育初心、拳拳爱心、师者匠心、服 务真心的"四心教工"。

启英幼儿园作为七宝镇学前教育联合体核心校,已成为闵行区家喻户晓、有口皆碑的上海 市优质园所,在区域内具有一定的引领辐射作用。



#### **Qiying Kindergarten in Minhang District**



Qiying Kindergarten traces its origins to the speech therapy department affiliated with the Qiyin School, a nine-year compulsory education institution. In 1997, to create a favorable language environment for hearing-impaired children and promote their holistic development, the kindergarten undertook bold reforms by pioneering inclusive education, forming a distinctive model of a "deaf-and-hearing-integrated" kindergarten attached to a deaf school. In 1999, Gong Xueping, Deputy Secretary of the Municipal Party Committee, and Zhou Muyao, Vice Mayor, inspected Qiyin School and highly praised the remarkable achievement of enabling a large number of hearing-impaired children to speak. They proposed establishing a branch campus. In 2001, a modern private kindergarten integrating deaf and hearing children—Qiying Kindergarten —was founded.

In March 2014, it was accredited as a Shanghai First-Class Kindergarten, and in March 2019, it passed the re-evaluation while being promoted to a Model Kindergarten in Minhang District. In August 2023, it was recognized as a Shanghai Demonstration Kindergarten.

Over its 20-year journey, Qiying Kindergarten has remained committed to education rooted in love, gradually shaping its vision: "Encounter Love, Encounter Beauty", and its educational philosophy: "Nurturing Love with Love, Everyone Participates, Growing Together." Deepening this philosophy, the kindergarten has enriched its "Qi-Ai" (Inspiring Love) campus culture across three dimensions:Children's Boundless Love ; Teachers' Selfless Love ; Kindergarten's Limitless Love.

This culture highlights everyone's mission of love, forming the curriculum concept: "Inspiring the Door of Love, Growing Together Through Inclusion," ensuring that love is truly embodied. The kindergarten cultivates "Four-Love Children"—those who love themselves, others, society, and nature—and nurtures "Four-Heart Staff"—educators with an original passion for teaching, sincere care, professional dedication, and genuine service.

As the core institution of the Qibao Town Preschool Education Consortium, Qiying Kindergarten has become a renowned and highly regarded Shanghai-quality preschool in Minhang District, playing a leading and influential role in the region.